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Samenvatting reacties gebiedsvisie Kerkewaard d.d. 19 mei 2015 

Op 31 maart 2015 is een bewoners- en belanghebbenden avond in het Kulturhus van Haaften georganiseerd over het resultaat van de werkgroep gebiedsvisie 
Kerkewaard. Op die avond zijn rond de 150 bezoekers geweest. Daarbij waren voor- en tegenstanders van de uitbreiding van Van Uden, met aandacht voor - en kritische 
vragen over de gebiedsvisie voor de Kerkewaard, de achtergronden daarvan en de voorwaarden van de werkgroep zoals gepresenteerd op de panelen. Op een enkele 
uitzondering na verliep de avond in goede sfeer. Mensen konden op de avond zelf tot 2 weken daarna aangeven wat zij van de gebiedsvisie vonden. Van sommige 
personen en/of adressen zijn meerdere reacties binnengekomen. In totaal zijn tot en met 19 april 2015 van 70 adressen reacties binnengekomen. In dit overzicht zijn alle 
reacties meegenomen en daar waar mogelijk een antwoord gegeven. 

Aantal Vragen over: Antwoord en/of verwijzing naar Nota van Uitgangspunten 

9 Gelden de werktijden, van 6.00 tot 23.00 enkel voor de 
containeroverslag of ook voor alle werkzaamheden van Van Uden in 
Haaften? Indien het tijdstip van de werkzaamheden wordt 
overschreden, hoe wordt dit gehandhaafd? 

Die werktijden gelden specifiek voor de containeroverslag,  niet tussen 23.00 - 6.00 en 
op zondag. Deze voorwaarden worden zowel in een contract als in de 
omgevingsvergunning vastgelegd. Dat betekent dat sancties kunnen worden 
opgelegd, maar dat in het ultieme geval ook een vergunning kan worden ingetrokken. 
De afspraken voor andere werkzaamheden zijn per bedrijf verschillend 
(activiteitenbesluit gemeente). Zie voor verdere toelichting de Nota van 
Uitgangspunten. 

6 Hoeveelheid vrachtwagen en containeroverslagen bij uitbreiding van 
Van Uden. Hoeveel vrachtwagens en boten (vol & leeg) komen en 
gaan er dagelijks en hoeveel containeroverslagen brengt dit met zich 
mee?  

Ingeschat wordt dat de uitbreiding van Van Uden, met containeroverslag, zorgt voor 
een verhoging van het aantal vrachtwagenbewegingen per dag (is 2x aantal 
vrachtwagens, namelijk zowel arriverend als vertrekkend als leeg en vol) van 400 naar 
440. Daarbij horen zo'n 240 containeroverslagen per dag. Zie voor verdere uitleg de 
Nota van Uitgangspunten. 

4 Geluidsniveau - wat wordt er verstaan onder 'toelaatniveau'?  Hoe zit 
het met de piekbelasting, die 120 decibel zou bedragen voor 
overslagwerkzaamheden?  Is er gerekend met een samengesteld 
geluidsniveau, dus bedrijf, containeroverslag en vrachtverkeer samen? 

Dat betekent dat de geluidsbelasting, inclusief piek en samengesteld niveau, onder 
het toelaatbaar niveau blijft vanuit de regelgeving. Zie de Nota van Uitgangspunten 
voor meer informatie. 

3 Komt er een rondweg naar de A2? Vanuit wie moet dit dan worden 
betaald? Hoe zit het met de haalbaarheid, klopt het dat 
Rijkswaterstaat dit nooit zal honereren, vanwege beperking van het 
aantal op- en afritten van autowegen? 

De aanleg van een rondweg naar de A2/ A15 is als wens van de werkgroep 
opgenomen in de gebiedsvisie.  De gemeenteraad wordt geadviseerd om de wens 
nadrukkelijk op tafel te leggen bij zowel Provincie en Rijk. Alhoewel onzeker is 
daarmee niet gezegd dat de Provincie en het Rijk deze wens nooit zullen honoreren, 
omdat meerdere ontwikkelingen in de omgeving dezelfde ingreep vragen. 
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3 Werkgelegenheid -wat voor type banen komen en vrij en voor welke 
termijn is dit, in verband met automatisering van de sector? 

De ontwikkeling betekent een uitbreiding van de werkgelegenheid zowel bij Van Uden 
als bij de andere bedrijven. In de distributie van voedingsmiddelen zoals bij Van Uden 
wordt geen hoge automatisering verwacht. In de logistieke bedrijfsvoering betekent 
dit voor driekwart laaggeschoold werk (chauffeur, order-picken, inpakken) en 
daarnaast middelbaar en hoger geschoold werk. 

2 Veiligheid invaren en uitvaren haven bij meer schepen. Wordt het 
veiligheidsaspect op de Waal wel gegarandeerd, en hoe breed is de 
Waal op dit stuk? 

Het beleid voor externe veiligheid is gericht op het beperken en beheersen van 
risico’s voor de omgeving als gevolg van diverse risicobronnen, waaronder gebruik en 
transport van gevaarlijke stoffen. De aanvoer of op-/overslag van gevaarlijke stoffen 
(in containers) wordt uitgesloten. Ook de aanwezigheid van grote hoeveelheden 
gevaarlijke stoffen bij de jachtbouwer wordt beperkt, zodat er geen risicocontouren 
kunnen ontstaan. Externe veiligheid speelt daarmee geen rol. Voor vaartuigen geldt 
dat de afstanden zodanig zijn dat geen hinder wordt verwacht (deze afstanden zijn 
vergelijkbaar als de huidige aftand tot vaarroutes en de overnachtingshaven.) Zie 
Nota van Uitgangspunten. 

2 Deze uitbreiding is voorzien op dát gedeelte van de Kerkewaard 
waaraan in (1986) een industriële bestemming is onthouden. In de 
gegevens wordt als aanleiding voor de uitbreiding onder meer 
genoemd: grondeigendom. Deze koop is tot stand gekomen mét de 
wetenschap dat op een groot gedeelte van deze grond (o.a. ‘de Kuil ‘) 
geen industriële bestemming is toegestaan. De vraag is dan ook 
waarom tot deze koop is overgegaan.  

In 1982 werd het bestemmingsplan Kerkewaard vastgesteld door de gemeente 
Neerijnen waarbij zowel "droge" als "natte" industrie was toegestaan. Vervolgens 
onthield de Provincie goedkeuring. Mede in het licht van geringe behoefte aan 
bedrijventerrein op dat moment (tweede oliecrisis) werden de plannen 
heroverwogen. Het bedrijventerrein lag tot eind jaren negentig braak, totdat Food 
Express en Schlecker zich er vestigden. Eind jaren negentig heeft de Van Uden Groep 
het bedrijf Food-Express overgenomen en haar logistieke divisie hier gevestigd. Van 
Uden nam ook de gronden over. Sinds die tijd heeft de Van Uden Groep de behoefte 
om uit te kunnen breiden en overslag naar schepen te kunnen plegen. 

1 Is het plaatsen van een geluidsscherm een contractuele voorwaarde? Nee. Een scherm (afscherming zicht en/of geluid) heeft mogelijk fundering nodig, wat 
niet is toegestaan in de Waalbandijk als primaire waterkering. Wel wordt nagegaan 
welke mogelijkheden voor afscherming tussen bestaande bedrijven en de woningen 
langs de Waalbandijk er wel zijn. Tevens worden in overleg met het Waterschap de 
mogelijkheid verkend van het verleggen van de waterking van de Waalbandijk naar de 
kade. In dat geval krijgt de Waalbandijk een andere functie met mogelijkheden voor 
een geluidwal of -scherm. 

1 Welke voorwaarden uit de werkgroep worden nu contractueel 
vastgelegd? 

Tijdslimiet werkzaamheden, overslag van maximaal aantal containers per jaar, 
onderdelen kwaliteitsverbetering (bomen, inrichting bufferzone) en 
planschaderegeling. 
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1 Wat wordt de hoogte van de nieuwbouw, hoe zien de gevels er uit en 
welke materialen worden gebruikt?  

Hoogte nieuwbouw wordt 16 m, ofwel ca 19,5 + NAP hoog. In deze fase is nog geen 
gevelontwerp gemaakt, en ook de materialen zijn nog niet bekend. Als onderdeel van 
het bestemmingsplan wordt een beeldkwaliteitplan opgesteld. Zie voor verdere 
toelichting de Nota van Uitgangspunten.  

1 Klopt het dat er alleen een schadevergoeding voor bewoners 
Buitenweg wordt geregeld en niet voor (een deel van) de rest van 
Haaften? 

Nee. De planschaderegeling geldt voor iedereen die meent dat door een wijziging van 
een bestemmingsplan een gebouw of stuk grond minder waard wordt. Er wordt een 
planschadeovereenkomst tussen de gemeente Neerijnen en Van Uden gesloten. 
Bewoners die menen planschade te ondervinden kunnen bij de gemeente een 
verzoek in dienen. In dat geval zorgt de gemeente (na betaling leges) voor 
deskundigenoordeel. Bij toekenning volgt planschadevergoeding + vergoeding leges 
die de gemeente op Van Uden verhaalt. 

1 In de gebiedsvisie is nu een parkeerterrein voor vrachtwagens dichter 
bij het dorp geplaats. Worden daar aan de eisen gesteld. (bijvoorbeeld 
draaiende motoren)? 

In de gebiedsvisie is de vrachtwagenparkeerplaats verplaatst van de Waalbandijk naar 
de Hertog Karelweg, naast de nieuwbouw van Van Uden. Dat is verder van het dorp 
af.  

1 Worden er ook garanties gegeven voor het geluidsniveau van andere 
bedrijven? 

Voor bestaande bedrijven gelden bestaande vergunningen en afspraken 
(activiteitenbesluit gemeente). 

1 Wordt gehele Waalbandijk autovrij, dus mogen er geen 
motorvoertuigen komen? 

Nee autovrij (en daarmee ook motorvrij) geldt niet voor de hele Waalbandijk, maar 
voor het deel net na de oostelijke inrit van het woonhuis tot de kruising met de 
Hertog Karelweg (bij Vermaas transport). 

1 Wordt het fietspad verlengd of blijft het? Hoe zit het met de oversteek 
met het fietspad naar bedrijventerrein? 

Met uitzondering van een bredere berm langs het nieuwe magazijn wordt het huidige 
profiel van de Hertog Karelweg gehandhaafd. Wel wordt bij het groot onderhoud dat 
in 2017/ 2018 wordt uitgevoerd, de verkeersveiligheid voor fietsers nog meer 
verbeterd. De maatregelen die dat met zich meebrengt zijn nu nog onbekend. 
Hetzelfde geldt voor de kruising van de Graaf Reinaldweg naar de Hertog Karelweg. 
Deze maakt onderdeel uit van het groot onderhoud door de Provincie dat ook in 
2017/2018 gepland staat. Ook daarvoor geldt dat de verkeersveiligheid zal worden 
verbeterd. 

1 Indien de gebiedsvisie wordt uitgevoerd, welke volgorde wordt dan 
aangehouden? Eerst het veranderen van de omgeving en daarna het 
plaatsen van het nieuwe magazijn en overslag, of andersom?   

De volgorde van realisatie is nu nog niet bekend. Deze is mede afhankelijk van de 
benodigde wijze van vastleggen van de randvoorwaarden, zoals een 
bestemmingsplan, een verkeersbesluit, een omgevingsvergunning, 
maatwerkvoorschriften en/of in contracten. Deze trajecten kennen verschillende 
doorlooptijden. 
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1 Is het economisch noodzakelijk is dat er in Haaften een container 
overslag wordt gerealiseerd nu onlangs in Gorinchem al een container 
overslag is geopend en in Tiel een ontwikkelingsgebied is 
aangewezen? 

Aanleiding voor de ontwikkeling is de specifieke uitbreidingsvraag van Van Uden. 
Daarbij wordt als voorwaarde gesteld dat de kade voor containerhandeling uitsluitend 
bedoeld is voor Van Uden zelf en geen openbaar (of door anderen te gebruiken) 
karakter heeft. Een en ander conform het ‘Afsprakenkader regionale samenwerking 
bedrijventerreinen’, d.d. 17 maart 2014. 

1 Toename van werkgelegenheid door vestiging van andere bedrijven- 
klopt het dat er geen andere harde toezeggingen zijn van bedrijven 
die zich er willen vestigen?  

Er is serieuze belangstelling van een bouwer van exclusieve jachten. Contractuele 
afspraken zijn pas aan de orde in een latere fase (bestemmingsplan). 

1 Wordt er bij de plannen voor de Gebiedsvisie wel rekening gehouden 
met de laatste plannen van Waalweelde-West waarbij gesproken 
wordt over een nevengeul waar de haven onderdeel van uitmaakt? 

Ja, de gebiedsvisie past in de laatste plannen van de structuurvisie Waalweelde- 
West. De plannen voor de nevengeul (uitbreiding haven Oostwaarts) spelen pas op 
langere termijn en zijn daarom niet opgenomen in de gebiedsvisie. 

1 Is er onderzoek gedaan naar het neveneffect van het creëren van een 
mega logistiek bedrijf met een containeroverslag op de uitstraling en 
leefbaarheid op de directe omgeving?  

De vertrekpunten voor de gebiedsvisie waren zoveel mogelijk beperken van de 
geluidsoverlast, verbeteren van de ruimtelijke kwaliteit, verbeteren van de 
verkeersveiligheid en benutten van de werkgelegenheid in de directe omgeving. 
Onderzoeken die al waren gedaan hadden betrekking op de vraag of de ontwikkeling 
van de Kerkewaard mogelijk is binnen de bestaande wet- en regelgeving. Te denken 
valt aan geluid, verkeer en veiligheid. Deze hebben uitgewezen dat dit haalbaar is. 
Voor het opstellen van het bestemmingsplan wordt nader onderzoek gedaan.  

1 Kunnen bewoners die te maken krijgen met geluidsoverlast nog 
aanspraak maken op subsidie voor het aanbrengen van isolatie van 
hun woning om geluidsoverlast te beperken? 

De geluidsbelasting blijft binnen het toelaatbaar niveau vanuit de regelgeving. 
De gemeente heeft geen subsidies om geluidsoverlast te beperken. Wel heeft de 
gemeente nu nog een subsidie om woningen beter te isoleren (energiezuiniger te 
maken). Deze is niet gekoppeld aan geluidsoverlast, maar bijvoorbeeld Hr++ glas 
heeft wel enigszins een geluiddempende werking. 

1 Op korte termijn inzage op “hardcopy” in de eerdere toezeggingen 
aan van Uden, waarin staat dat zij van voorgaande gemeentebesturen 
het recht krijgen om Gebied Kerkewaard te exploiteren. Toetsing door 
advocaat. 

Over de ontwikkeling van de Kerkewaard zijn door voorgaande gemeentebesturen 
verschillende raadsbesluiten genomen. Deze besluiten houden een 
bestuursrechtelijke afspraak over de uitwerking van de kaderstelling uit 2009 in. 
Van Uden is eigenaar van verschillende terreinen in de Kerkewaard. Deze terreinen 
mogen zij als eigenaar exploiteren passend bij de daarvoor geldende bestemmingen 
en vergunningen. 
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Aantal Zorgen over: Antwoord en/of verwijzing naar Nota van Uitgangspunten 

25 Mogelijke geluidsoverlast die de containeroverslag met zich mee 
brengt. Er wordt onder andere aangegeven dat men de rapportage 
onvoldoende onderbouwd vindt, dat er onvoldoende maatregelen 
worden getroffen om de overlast tegen te gaan en dat geluid nog eens 
extra ver reikt over water. 

De maximale geluidsniveaus blijven binnen de toelaatbare niveaus. Zie Nota van 
Uitgangspunten voor nadere toelichting. 

22 Meer vrachtwagens en daarmee meer verkeersoverlast en een 
verminderde veiligheid voor kinderen die naar school moeten en 
buiten spelen. 

De verwachting is dat de hoeveelheid vrachtwagenbewegingen stijgt met 40 per dag 
(van 400 naar 440). Zie Nota van Uitgangspunten voor nadere toelichting. In 2017/ 
2018 wordt groot onderhoud aan de Hertog Karelweg uitgevoerd, waarbij 
verkeersveiligheid met name van fietsers nog meer zal worden verbeterd. In de 
gebiedsvisie is de nadrukkelijke wens van de werkgroep opgenomen, om de kruising 
Graaf Reinaldweg / Hertog Karelweg veiliger te maken. Deze maakt onderdeel uit van 
het groot onderhoud door de Provincie dat ook in 2017/2018 gepland staat. Ook 
daarvoor geldt dat de verkeersveiligheid zal worden verbeterd. 

10 Inleveren op wooncomfort, woongenot, welbevinden en leefbaarheid. De vertrekpunten voor de gebiedsvisie waren zoveel mogelijk beperken van de 
geluidsoverlast, verbeteren van de ruimtelijke kwaliteit, verbeteren van de 
verkeersveiligheid en benutten van de werkgelegenheid in de directe omgeving. 
Onderzoeken die al waren gedaan hadden betrekking op de vraag of de ontwikkeling 
van de Kerkewaard mogelijk is binnen de bestaande wet- en regelgeving. Te denken 
valt aan geluid, verkeer en veiligheid. Deze hebben uitgewezen dat dit haalbaar is. 
Voor het opstellen van het bestemmingsplan wordt nader onderzoek gedaan.  

10 Twijfel over de huidige werkgelegenheidscijfers en over de 
hoeveelheid banen die bij de uitbreiding van Van Uden vrijkomen. De 
bouw van het magazijn zelf zal wellicht tijdelijk werk bieden aan 
inwoners van de gemeente Neerijnen, maar voor de lange termijn 
verwacht men dit niet; logistieke bedrijven zijn in de toekomst volledig 
geautomatiseerd, het werk zal voornamelijk uitgevoerd worden door 
laag geschoolden (Polen/ Roemenen).  

De ontwikkeling betekent een uitbreiding van de werkgelegenheid zowel bij Van Uden 
als bij de andere bedrijven. In de distributie van voedingsmiddelen zoals bij Van Uden 
wordt geen hoge automatisering verwacht. In de logistieke bedrijfsvoering betekent 
dit voor driekwart laaggeschoold werk (chauffeur, order-picken, inpakken) en 
daarnaast middelbaar en hoger geschoold werk. 
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12 Horizonvervuiling ((40-50 meterhoge kraan, een gebouw van 16,5 
meter hoog en de gestapelde containers). 

In de gebiedsvisie is uitgegaan van plaatsing van gebouw en containers op de bodem 
van de kuil, zonder ophoging, waardoor de hoogte in relatie tot de omgeving beperkt 
is. De gestapelde containers komen in hoogte niet boven het gebouw uit. Daarnaast is 
juist uitgegaan van een mobiele kraan, omdat deze uit het oogpunt van 
geluidsbelasting en ruimtelijke kwaliteit beter scoort dan portaalkranen. Mocht het zo 
zijn dat er (door innovatie) portaalkranen zijn die niet tot een hogere geluidsbelasting 
leiden, maar wel tot een betere ruimtelijke kwaliteit dan kan hier in overleg met de 
omgeving voor worden gekozen. 

8 Milieu/luchtvervuiling. De uitbreiding kan zorgen voor het ontstaan 
fijnstof wat een negatieve impact kan hebben op de gezondheid.  

In de fase van het bestemmingsplan dient onderzoek te worden gedaan naar de 
invloed van het plan op de luchtkwaliteit. Ook dient te worden getoetst aan de 
grenswaarden van de wet Milieubeheer. Aangezien er binnen de gemeente 
Neerijnen, behoudens enkele locaties langs de A2, geen locaties zijn waarvoor 
overschrijdingen zijn geconstateerd is de verwachting dat dit geen probleem vormt. 

2 Het planten van bomen (die een jaar of 10 nodig hebben voordat ze 
tot wasdom komen en effect zullen gaan sorteren). Bomen kunnen 
niet als serieuze buffer worden aangemerkt, niet qua zicht maar al 
helemaal niet qua geluid. Daarnaast ontbreken  op een heel gedeelte 
van de Waalbandijk de bomen, omdat deze op last van ondernemers 
niet geplaatst mochten worden. Dit kan dus niet contractueel 
afgedwongen worden.  

Alhoewel bomen vol in het blad voor enige geluidsreductie kunnen zorgen zijn de 
bomen in de gebiedsvisie niet opgenomen om als geluidsbuffer op te treden. Ze zijn 
dan ook niet in berekeningen betrokken. De bomen zijn opgenomen om de kwaliteit 
van de omgeving te verbeteren, groener te maken. Voor de Waalbandijk zijn in het 
verleden geen contracten met ondernemers gesloten voor plaatsing van bomen. 
Onderdeel van de gebiedsvisie is een contractuele afspraak voor die plekken waar 
Van Uden grondeigenaar is,  waarmee deze afspraken dus wel kunnen worden 
nagekomen en gecontroleerd. 

1 In het gehele plan is onvoldoende rekening gehouden met dorp Tuil 
qua compensatie overlast: geluid/vrachtauto's. 

De verwachting is dat de hoeveelheid vrachtwagenbewegingen stijgt met 40 per dag 
(van 400 naar 440). Zie Nota van Uitgangspunten voor nadere toelichting. In 2017/ 
2018 wordt in opdracht van de Provincie groot onderhoud aan Graaf Reinaldweg 
uitgevoerd. Daarbij zal de verkeersveiligheid worden verbeterd. 

1 Er is een zorg over de lichtvervuiling die de uitbreiding met zich mee 
brengt 

Veilig werken vraagt om verlichting van gebouwen, buitenterrein, voertuigen en 
vaartuigen. De verdiepte ligging van de rijroutes zorgt ervoor dat directe inkijk van 
woningen in koplampen niet mogelijk is. Ook kunnen eisen aan lichtmasten worden 
gesteld om directe lichtinstraling in woningen te voorkomen en lichtvervuiling zoveel 
mogelijk te beperken. Hiervoor kunnen als waarborg de richtlijnen van de 
Nederlandse Stichting voor Verlichtingskunde worden voorschreven. 

1 Niet invullen plannen horeca. De mogelijkheid bestaat al jaren, maar 
wordt niet ingevuld. Dat zal met de komst van een overslaghaven met 
lawaai en vrachtverkeerd al helemaal niet gebeuren.  

Waarvan akte. 
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1 Het aantal overslagen zal tussen de 50.000 en 100.000 containers per 
jaar liggen. Elke overslagdeskundige kan vertellen dat dit een 
onhaalbaar scenario is met een mobiele kraan. Het kan wél met een 
portaalkraan, maar dat is wel een ander ding dan een mobiele kraan. 
Daarbij hoort dan wel extra transport met speciale voertuigen die de 
containers van de kraan naar hun opstelplaats of in de loods brengen. 
Een portaalkraan komt wel beter overeen met de genoemde 
kraanhoogte van 40 tot 50 meter en is inderdaad verrijdbaar, dus 
mobiel - maar staat op rails. Het verdient sterke aanbeveling om aan 
de bevolking die met deze plannen te maken krijgt eerlijke 
voorlichting te geven over het exacte kraantype dat in Kerkewaard 
toegepast zal gaan worden, met foto's erbij.  

In de gebiedsvisie is juist uitgegaan van een mobiele kraan, omdat deze uit het 
oogpunt van geluidsbelasting en ruimtelijke kwaliteit beter scoort dan portaalkranen. 
Mocht het zo zijn dat er (door innovatie) portaalkranen zijn die niet tot een hogere 
geluidsbelasting leiden, maar wel tot een betere ruimtelijke kwaliteit dan kan hier in 
overleg met de omgeving voor worden gekozen. Het gaat om drie schepen per dag, 
die per schip ca. 40 grote containers vervoeren (40-voets containers) of tot 80 kleine 
containers (20-voets container). Inclusief de retourstroom lege containers betekent 
dit bij 250 werkdagen per jaar maximaal 50.000 tot 100.000 containers, afhankelijk 
van de verhouding tussen 20- en 40-voets containers.  
grote containers: 240 dg x 3 schepen x 40 containers x 2 (vol+leeg) = max. 57.600; 
kleine containers: 240 dg x 3 schepen x 80 containers x 2 (vol+leeg) = max. 115.200. 

1 Met de uitbreiding is er meer scheepvaart in de haven. Daarmee stijgt 
de kans op botsingen op het water, waarvan de gevolgen niet te 
overzien zijn. 

Er wordt ingeschat dat er dagelijks 3 schepen met volle containers aankomen en 3 
schepen met lege containers vertrekken. Het algemene rijksbeleid voor externe 
veiligheid is gericht op het beperken en beheersen van risico's voor de omgeving als 
gevolg van diverse risicobronnen waaronder gebruik en transport van gevaarlijke 
stoffen en hogedrukgasleidingen. Er wordt geen aanvoer of op/overslag van 
gevaarlijke goederen dan wel andere risicobronnen voorzien. Zie Nota van 
Uitgangspunten. 

1 Verwachting dat Van Uden in de (nabije) toekomst de 
containeroverslag meer wil uitnutten waardoor het aantal containers 
dat per jaar verwerkt zal worden, en dus de overlast, nog verder zal 
toenemen. 

In zowel de gebiedsvisie als in de Nota van uitgangspunten wordt een maximum 
gesteld van 100.000 overslagen per jaar, wat enkel mag tussen 6.00 - 23.00 en niet op 
zondag. Daarbij wordt als voorwaarde gesteld dat de kade voor containerhandeling 
uitsluitend bedoeld is voor Van Uden zelf en geen openbaar (of door anderen te 
gebruiken) karakter heeft. 

1 Bijkomende zaken als zonnepanelen op het dak van het nieuwe 
magazijn (waarvoor van Uden subsidie kan opstrijken). 

Vanuit de werkgroep is in de gebiedsvisie opgenomen dat  zonnepanelen de kans kan 
bieden tot het oprichten van een installatie om zonne-energie op te wekken door een 
coöperatie van bewoners. Indien in dat geval sprake is van subsidies, komen deze ten 
goede aan de coöperatie als eigenaar van de installatie en niet aan de dakeigenaar. 
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Aantal Aanvullingen/ suggesties Antwoord en/of verwijzing naar Nota van Uitgangspunten 

15 Voorstel van bewoners voor regeling schadevergoeding planschade 
(schade als door een wijziging van een bestemmingsplan een gebouw 
of stuk grond minder waard wordt.) 

De planschaderegeling geldt voor iedereen die meent dat door een wijziging van een 
bestemmingsplan een gebouw of stuk grond minder waard wordt. Iedere eigenaar zal 
zelf beroep moeten doen op deze vorm van schadevergoeding bij de gemeente. Een 
onafhankelijke beoordelingscommissie brengt vervolgens een advies uit. Het verzoek 
kan worden ingediend nadat het bestemmingsplan waarop de schade betrekking 
heeft onherroepelijk is. 

15 Verplaatsing containeroverslag naar nabije omgeving waar specifieke 
watergebonden industrieterreinen worden ontwikkelt, zoals bij Tiel en 
Gorinchem. 

De werkgroep heeft de opdracht gekregen een integrale visie voor de ontwikkeling 
van de Kerkewaard op hoofdlijnen op te stellen, met als uitgangspunt inpassing van 
de ontwikkeling van Van Uden, conform de kaderstelling van 2009. Daarnaast zijn de 
genoemde locaties in het verleden al door Van Uden beoordeeld en afgevallen 
vanwege ongeschiktheid. 

5 Ontwikkeling Kerkewaard in lijn met het bestaande karakter van dorp 
en landschap. Meerdere kleinere (innovatieve?) bedrijven (leveren 
waarschijnlijk meer werkgelegenheid). Het groenste werkterrein van 
Nederland, met laagbouw kantoren, recreatie/natuur/groen/een 
weide voor hertjes. 

De werkgroep heeft de opdracht gekregen een integrale visie voor de ontwikkeling 
van de Kerkewaard op hoofdlijnen op te stellen, met als uitgangspunt inpassing van 
de ontwikkeling van Van Uden, conform de kadestelling van 2009. Daarbij is ook 
rekening gehoude met het ‘Afsprakenkader regionale samenwerking 
bedrijventerreinen’, d.d. 17 maart 2014. Een alternatieve invulling, zonder uitbreiding 
van Van Uden, is daarom niet meegenomen in deze gebiedsvisie. Wel biedt de 
gebiedsvisie ook ruimte voor kleinschalig (watergebonden) werken, recreatie en 
groen. 

3 Voorstel voor een referendum, er is geen breed onderzoek geweest 
onder bevolking 

De werkgroep meent er alles aan te hebben gedaan om te zorgen dat de gebiedsvisie 
op voldoende draagvlak van bewoners en andere belanghebbende kan rekenen. Een 
groot deel van Haaften en Tuil heeft zijn mening inderdaad niet gegeven. De ervaring 
is dat dat ook bij andere zaken zo is. Het blijft de vraag of een enquête onder alle 
bewoners van Haaften en Tuil meer duidelijkheid zou geven. Daar verschillen de 
werkgroep leden over van mening. 
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2 Voorzieningen tegen het geluid, zoals de overslag in de diepte en 
geluidsweringen. Coulissen tussen dorp en bedrijventerrein moeten 
functie krijgen, niet alleen fraai uitzicht, ook geluidswering alla 
geluidsschermen langs snelwegen. 

In de gebiedsvisie is uitgegaan van plaatsing van gebouw en containers op de bodem 
van de kuil, zonder ophoging. De gestapelde containers zullen qua hoogte niet boven 
het gebouw uitkomen. Het ontwerp is getoetst op de geluidsbelasting. Deze blijft 
(inclusief de piek) onder het toelaatbare niveau uit de regelgeving. In de Nota van 
uitgangspunten wordt hier meer informatie over gegeven. Er zijn geen additionele 
geluidsmaatregelen opgenomen in de gebiedsvisie, wel ziet de werkgroep het als kans 
om de primaire waterkering van de huidige Waalbandijk naar de kade langs de 
Kerkewaard te verleggen. Hierdoor ontstaan er mogelijkheden voor een groen- en of 
geluidsscherm langs de Waalbandijk. 

1 Een 'muur' langs de weg voorkomen. In de gebiedsvisie is opgenoemen dat langs de Hertog Karwelweg de berm over de 
lengte van het nieuwe magazijn wordt verbreed en groener wordt. 

1 Mileu-zone voor vrachtwagen en schepen. Vrachtwagens en schepen zijn bewegende voertuigen waarvoor geen milieuzones 
worden toegepast. Wel wordt in het bestemmingsplan in lijn met het vigerende 
bestemmingsplan de bestemming ‘Bedrijf’ opgenomen en daarop wordt een 
milieuzonering toegepast. 

1 Om de inpassing van het gebouw/de gebouwen kan Van Uden worden 
uitgedaagd om een bepaalde BREAAM score te behalen. Wellicht 
kunnen hier zelfs bindende afspraken over gemaakt worden in kader 
van borging. 

De werkgroep laat de afweging om hieraan te voldoen over aan Van Uden. 

1  De uitbreiding richting Oost van de haven is niet ingetekent, 
waardoor het project "beperkt" lijkt. In werkelijkheid komt die haven 
tot aan Tuil.  

De gebiedsvisie past in de laatste plannen van de structuurvisie Waalweelde- West. 
De plannen voor de nevengeul waar de haven onderdeel van uitmaakt spelen echter 
pas op langere termijn en zijn daarom niet opgenomen in de gebiedsvisie. 
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Aantal Proces Antwoord en/of verwijzing naar Informatienota proces werkgroep 

5 Werkgroep geen representatieve afspiegeling van de bewoners van 
Haaften. 

Potentiële leden konden zichzelf aanmelden via de gemeente. Ook zijn dorpstafels en 
ondernemers door de procesbegeleider benaderd. Op basis van de interviews is in 
overleg tussen procesbegeleider en gemeente de definitieve samenstelling van de 
werkgroep bepaald. Daarbij is met name gekeken of de verschillende invalshoeken 
goed vertegenwoordigd waren, bewoners, ondernemers, recreanten, voor- en 
tegenstanders van de uitbreiding van Van Uden. 3 van de 4 tegenstanders hebben 
december 2014 zelf besloten uit de werkgroep te stappen, omdat zij aangaven niet 
constructief aan de opdracht van de gemeenteraad mee te kunnen werken. 
Desalniettemin bestaat de resterende werkgroep nog steeds uit kritische inwoners en 
ondernemers uit de omgeving van de Kerkewaard. 
Zie voor verdere toelichting de informatienota proces werkgroep gebiedsvisie 
Kerkewaard. 

4 Geen democratisch proces, schadelijk voor de politiek en bestuur in 
het algemeen en Neerijnen in het bijzonder. 

De gebiedsvisie voor de Kerkewaard is een advies van een werkgroep van bewoners 
en ondernemers aan de democratisch gekozen gemeenteraad van Neerijnen. Het is 
aan de gemeenteraad van Neerijnen om te besluiten of de gebiedsvisie als onderdeel 
van de Nota van Uitgangspunten op haar instemming kan rekenen. 

2 Bewonersavond - waarom georganiseerd als alles toch al was 
besloten? 

De bewonersavond had tot doel te peilen wat bewoners en andere belanghebbenden 
van de door de werkgroep opgestelde gebiedsvisie voor de ontwikkeling van de 
Kerkewaard vinden, met als uitgangspunt inpassing van de ontwikkeling van Van 
Uden. Deze gebiedsvisie is nog niet vastgesteld, maar gaat als advies van de 
werkgroep naar de gemeenteraad. Daarbij worden reacties van bewoners en 
belanghebbenden meegestuurd. 

2 Belangenverstrengeling/ partijdigheid (hoe kan het dat de gemeente 
ons uitnodigt en dat de avond werd betaald door van Uden?) 

Het inrichten van de werkgroep was een verantwoordelijkheid van de gemeente 
Neerijnen. De kosten die hiervoor zijn gemaakt (inhuur externen zoals een 
procesbegeleider, landschapsarchitect en materiële kosten zoals voor de 
bewonersavond) worden zoals gebruikelijk verhaald op de toekomstige 
ontwikkelingen om deze niet ten laste van gemeenschapsgelden te brengen. Om die 
reden is met de initiatiefnemer Van Uden een overeenkomst aangegaan om daar 
afspraken over te maken. 
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2 Impact op sfeer in dorp van jarenlange kwestie Van Uden- 
Kerkewaard; verscheuring van dorp 

De werkgroep leden hebben hun taak zeer serieus opgevat en er veel tijd in gestoken. 
Het proces is hen veel zwaarder gevallen dan ze van te voren hadden gedacht. Zij zijn 
van mening dat ze er alles aan hebben gedaan om de opdracht van de gemeenteraad 
uit te voeren, die opdracht gaat uit van inpassing van de uitbreiding van Van Uden 
inclusief containeroverslag. Veel onbegrip komt volgens hen voort uit onwetendheid 
over de inhoud van reeds genomen besluiten en verkeerde beeldvorming. Maar er is 
ook een groot deel van Haaften en Tuil die geen mening heeft gegeven. 

2 Geen sprake van een fatsoenlijke manier van burgerparticipatie. Iedereen die op een constructieve manier bij wilde dragen aan uitvoering van de 
opdracht van de werkgroep gebiedsvisie Kerkewaard kon zichzelf aanmelden via de 
gemeente. Ook zijn dorpstafels en ondernemers door de procesbegeleider benaderd. 
Op basis van de interviews is in overleg tussen procesbegeleider en gemeente de 
definitieve samenstelling van de werkgroep bepaald. Daarbij is met name gekeken of 
de verschillende invalshoeken goed vertgenwoordigd waren, bewoners, 
ondernemers, recreanten, voor- en tegenstanders van de uitbreiding van Van Uden. 3 
van de 4 tegenstanders hebben december 2014 zelf besloten uit de werkgroep te 
stappen, omdat zij aangaven niet constructief aan de opdracht van de gemeenteraad 
mee te kunnen werken. Desalniettemin bestaat de resterende werkgroep nog steeds 
uit kritische inwoners en ondernemers uit de omgeving van de Kerkewaard. Zie voor 
verdere toelichting de informatienota proces werkgroep. 

1 Tegenstrijdigheid tussen bestempeling Haaften als één van de dorpen 
waarin het ‘aantrekkelijk’ wonen zou moeten zijn en intentie om mee 
te werken aan een containeroverslag. 

Aantrekkelijkheid wordt door ieder anders geinterpreteerd en heeft met meerdere 
zaken te maken, bijvoorbeeld met de ligging aan de Waal, de landschappelijke 
omgeving en met het voorzieningenniveau. Het bedrijventerrein bestaat al lange tijd 
en containeroverslag hoeft niet per definitie voor een onaantrekkelijke 
woonomgeving te zorgen. Landschappelijke inpassing draagt daaraan bij. 

1 Bewoner Buitenweg geeft aan nooit iets over gebiedsvisie te hebben 
aangegeven en pertinent tegen te zijn (met vele andere bewoners van 
de Buitenweg). 

De bewoner van de Buitenweg in de werkgroep vertegenwoordigt inderdaad niet alle 
bewoners van de Buitenweg, ook is het de bewoners van de Buitenweg niet verboden 
tegen de gebiedsvisie ontwikkeling Kerkewaard te zijn. 

 


